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          Protokół  z Komisji Edukacji Kultury i Sportu Protokół  z Komisji Edukacji Kultury i Sportu 

z dnia  23 listopada 2020 r. z dnia  23 listopada 2020 r. 

posiedzenie online posiedzenie online 

 Prowadzący obrady: Przewodniczący Andrzej Mentel  

 Porządek Komisji zgodny z planem pracy 

1. Analiza projektu budżetu na 2021 rok 

2. Opiniowanie materiałów sesyjnych

3. Sprawy różne 

 Czas trwania posiedzenia  od 16.00 – 17.30

 Frekwencja Radnych: zgodnie z lista obecności   - Obecnych   7 z 7 

 Burmistrz Miasta Zbigniew Szaleniec 

 Zastępca Burmistrza Beata Zawiła 

 Skarbnik Miasta Bogusława Tanhojzer 

 Naczelnik Wydziału Edukacji i Polityki Społecznej Elżbieta Bazańska – Wolska 

Przebieg obrad: 

Przewodniczący Andrzej Mentel - dzisiejsze spotkanie jest spotkaniem zdalnym. Witam wszystkich
obecnych.  Tematem  posiedzenia  jest:   Analiza  projektu  budżetu  na  2021  rok,  opiniowanie
materiałów sesyjnych i sprawy różne. Czy są uwagi do porządku obrad. Nie widzę. Przechodzę do
punktu pierwszego - analiza budżetu na 2021. Proszę panią skarbnik o wprowadzenie
Skarbnik Bogusława Tanhojzer -  zacznę od ogólnych informacji. Zaplanowana kwota dochodów to
206 142 949 zł i 13gr. W tym dochodów bieżących zaplanowano 152 640 378 zł i 13gr. Dochodów
majątkowych 53 502 571zł. Jeżeli chodzi o wydatki to zamykają się kwotą 221 943 039 zł i 13 gr. 
Z czego wydatki bieżące to 151 401 412 zł i 9 gr. Jeśli chodzi o wydatki majątkowe to są szacowane
na 70 541 627 zł  i  4 gr.  Co daje wynik budżetu czyli  różnice między dochodami, a wydatkami  
w kwocie 15 800 090 zł. Zaplanowano również, żeby zrównoważyć budżet - 10 000 000 obligacji.
Po analizie z Panem Burmistrzem, postaramy się w tym roku nie wyemitować tych zaplanowanych
10 000 000 obligacji, dzięki czemu unikniemy zwiększenia zadłużenia. Przesuniemy emisje obligacji
na rok przyszły. Pewne zadania jak Cechownia  przesunęły się na rok przyszły. Formalnie stanie się
to  na  sesji  grudniowej.  Pozostała  kwota  przychodów  to  7 881 423  zł  są  to  środki,  które
otrzymaliśmy w tym roku. Pochodzą z rządowego funduszu inwestycji lokalnej. Są przeznaczone na
finansowanie budowy obwodnicy ul. Piłsudskiego i wkład na koszty niekwalifikowane do naszej
inwestycji  ATR-y punkty przesiadkowe. My otrzymaliśmy tych środków ponad 8 500 000. Część
tych  środków  zostanie  już  spożytkowana  w  tym  roku.  Są  wytypowane  dwa  zadania  do
sfinansowania.  Jeżeli  będą oszczędności  na  przetargu  na  obwodnicy  ul.  Piłsudskiego pozostała
część  środków,  będzie  przekazana na inną inwestycję,  taki  był  warunek.  Rozchody  budżetu  tj.
kwota 2 081 333 zł.  W przyszłorocznym budżecie jest  zaplanowana nadwyżka operacyjna,  czyli
dochody bieżące są wyższe od wydatków bieżących o kwotę 1 238 966 zł i 4 gr. Kwota dochodów
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jest ustalana w oparciu o pisma z ministerstwa, pisma od wojewody o wysokości dotacji, wysokości
subwencji  z  ministerstwa,  planowanych  udziałach  podatku  dochodowym.  Kwoty  podatku  od
nieruchomości są już oszacowane na podstawie stawek, które są już proponowane do przyjęcia
które są już wyższe o 9,3% w stosunku do roku 2020 co jest zgodne z obwieszczeniem Ministra
Finansów. Dochody majątkowe poza dotacjami są wsparte dochodami ze sprzedaży  mienia na
przyszły  rok,  planowana  kwota  to 16 644 983  zł  i  61gr.  W objaśnieniach  jest  całe  zestawienie
planowanych do sprzedaży nieruchomości. Rok -  rocznie wykonujemy te zaplanowane dochody 
w 100% a nawet ponad 100%. Jeśli chodzi o inwestycje, to są to inwestycje, które się zaczęły lub są
kontynuowane  to  są  zadania  finansowane  środkami  Unijnymi:  aktywizacja  gospodarcza  KWK
Saturn, Cechownia, punkty przesiadkowe ATR-y. Rozpocznie się inwestycja : poprawa efektywności
energetycznej Hali Widowiskowo-Sportowej, budowa ulicy Scheiblera i likwidacja miejskiej emisji
w budynkach mieszkalnych. To są zadania, które są już w przyszłorocznym budżecie. Mamy kilka
zadań wieloletnich: środki na przebudowę otwartego basenu, zagospodarowanie terenu i budowę
zaplecza.  Inwestycję  wykonują  Wodociągi.  Będziemy  ich  wspierać  poprzez  pomoc  w  spłacie
zaciągniętej  pożyczki  rewitalizacyjnej  i  kredytu  inwestycyjnego.  Będziemy  kontynuować
inwestycje: remonty, budowa dróg, chodników, parkingów, zakupy nieruchomości, doposażenie
szkół i przedszkoli- znaczna kwota tj. 1 500 000 zł. Planowane jest 300 000zł dofinansowanie służb
Zdrowia-  dotacje  dla  szpitala.  300 000  zł  wykonanie  parku  zabaw  na  Prochowni.  Kontynuacje
remontu  stadionu CKS 2 000 000 zł.  Są zadania  inwestycyjne roczne na  2021 zaproponowane:
wykupienie  odszkodowań  za  przejęte  nieruchomości  (inwestycje  drogowe)  i-  500 000  zł,
dokumentacja projektowa Grodziecka 15 000 zł,  część majątkowa składki  na komunikację ZTM
4 181 zł, dotacja dla powiatu na zadania w zakresie dróg powiatowych 2 000 000 zł, klimatyzacja
archiwum Urzędu Miasta 20 000 zł, UTM do serwerowni MOPS 20 000 zł, dotacja do samochodu
dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej.  Mamy  rezerwę  inwestycyjną  800 000  zł.  Zaplanowane  jest
dofinansowanie zmiany ogrzewania. Wymiana pieców będzie dofinansowana w wysokości 300 000
zł. Zakup elektrycznego samochodu służbowego dla Straży Miejskiej. Do wieloletniej prognozy są
ustalone  stawki  procentowe,  wzrostu  dochodu,  wzrostu  wydatków  i  formułowane  są  kwoty
przychodów-rozchodów.  W  rozchodach  nic  się  nie  zmieni  (zawarte  umowy)  oraz  przesunięte
emisje obligacji. Prognoza jest do 2035 do tego roku są zaplanowane wykupy obligacji, które były
bądź już są. Mają państwo jakieś pytania?
Przewodniczący Andrzej Mentel- proponuję otwarcie dyskusji do punktu 1 analiza budżetu. Proszę
o  podniesienie  ręki  w  celu  udzielenia  głosu.  Nie  widzę  chętnych.  Chciałbym  zadać  pytanie.
Otrzymaliśmy maila z uchwałami przed 16.00  , co się zmieniło od wcześniejszego WPF - u jeżeli
chodzi o informację?
Skarbnik Bogusława Tanhojzer - dostaliście państwo uchwały na sesję środową, czyli te bieżące
uchwały. Uchwały zmian w budżecie na 2020 i zmian w uchwale w sprawie wieloletniej prognozy
tej bieżącej. Nie jest to związane z projektem tylko to jest bieżąca zmiana budżetu.
Przewodniczący Andrzej Mentel- chciałbym zadawać pytania też do budżetu 2021. Kto chciałby
zabrać głos? Pytanie kieruję do Pani Burmistrz Zawiły albo Pani Naczelnik. Chciałbym się odnieść
do  trzech składowych naszej komisji. Zacznę od edukacji. Jakie zaplanowaliśmy środki globalnie,
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jeżeli  chodzi  o  dochody  i  wydatki  w  przyszłym  roku?  Czy  tych  środków  nam  wystarczy
zaplanowanych? Jaka jest zaplanowana kwota, czy ona wystarczy.
Naczelnik Wydziału Elżbieta Bazańska – Wolska -  budżet na 2021 jest zaplanowany w kwocie
(placówki  oświatowe)  36 130 649  zł  i  84  gr.  jeżeli  chodzi  o  plan,   plan  jakie  złożyły  placówki
oświatowe było to 45 775 274 zł 26gr. Różnica jest na poziomie 9 600 000 z tego 1 600 000 jest
zaplanowane  na  inwestycje  i  remonty  w  budżecie  wydziałowym.  Różnica  jest  w  tym  co
zaplanowały placówki,  a w tym co mogliśmy im dać tj. 8 000 000 zł. 
Przewodniczący Andrzej Mentel- w tym co jest w budżecie, a w tym co my potrzebujemy tj. na
poziomie 8 000 000, tak?
Naczelnik Wydziału Elżbieta Bazańska – Wolska  to jest to co zaproponowały placówki.  Trzeba
mieć na uwadze, że plany są tylko planami. Czasami są planowane z tzw. „górką”. Po konsultacji  
z panią skarbnik nasze możliwości są na takim poziomie. 
Przewodniczący  Andrzej  Mentel- czy  są  rozdzielone  środki  na  tzw.  Płace  i  ewentualnie  inne
potrzeby, które są na placówkach oświatowych? Czy jest tam wydzielone, ile możemy wydać np. 
z punktu samych płac?
Naczelnik Wydziału Elżbieta Bazańska – Wolska - z tych wyliczeń, które są mi dostępne w planach
na  świadczenia  płacowe  tj.  22 000 000  mamy  zapewnione  16 600 000  –  mówię  o  szkołach.  
W przedszkolach było planowane 10 000 000 mamy 7 800 000. Przy stołówkach i przy świetlicach
również  mamy  paragrafy  płacowe.  Przy  stołówkach  mamy  1 600 000  i  mamy  zabezpieczone
1 600 000 na świetlicach 1 586 000 i tyle samo zostało zabezpieczone. Nic nie zostało zdjęte. 
Przewodniczący Andrzej Mentel- Jaka jest różnica w płacach między tym co zaplanowały placówki,
a tym co jest w budżecie?
Naczelnik  Wydziału  Elżbieta  Bazańska  –  Wolska  -  nie  mam  tego  policzonego.  Musze  wziąć
kalkulator i policzyć to. Proszę o chwilę
Przewodniczący  Andrzej  Mentel –  w  ciągu  roku  się  te  pieniądze  koryguje  z  punktu  widzenia
środków, które wpływają dodatkowo do gminy
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła- w grudniu  dołożymy do płac pracowników oświaty jeszcze  
1 500 000,00 zł tak pani Skarbnik?
Skarbnik  Bogusława  Tanhojzer -  tak  jak  dzisiaj  w  uchwale  jest  1 300 000  na  sesje  i  jeszcze  
w ramach budżetu wydziału  edukacji  będą przesunięcia  i  zabezpieczenie  środków. Ja  mam na
oświatę zaplanowane 38 400 000 w przyszłorocznym budżecie zaplanowane. Oświata złożyła plany
finansowe i będą braki na kwotę 11 000 000, tak od września brakuje 4 000 000. Te plany, które
robią szkoły zawierają, też chęci remontowe, czyli kwoty na znaczne remonty tutaj było kilkaset
tysięcy na remonty zaplanowane czyli inwestycje. Nie będzie to tak słaby rok jak 2020. Subwencja
wzrosła nam o 300 000 rok do roku. A teraz wzrośnie nam o 600 000- 700 000. W stosunku do
tego co mamy zaplanowane na poziomie szkół podstawowych to subwencja oraz zaplanowane
odpłatności  za  żywienie  tj.  niecałe  19 000 000.  Wydatków  zaplanowanych  na  dzień  dzisiejszy
mamy 27 800 000 jeżeli  chodzi  o  całą  oświatę.  Czyli  te  dochody pokrywają  nam 68% naszego
zapotrzebowania  o  wydatki.  Dotacja  przedszkolna  to  903 000zł.  Zaplanowane  są  opłaty  za
żywienie 1 370 000 oraz za korzystanie z przedszkoli to 360 000. Łącznie przychodów z tytułu na
zabezpieczenie wydatków z przedszkoli mamy 2 631 841zł. Wydatków mamy 12 000 000 tj. tylko
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21,94% mamy pokrycia w dochodach. Do oświaty, jeżeli chodzi o poziom podstawowy dokładamy
niespełna 9 000 000 z środków własnych i do przedszkoli 9 300 000 również z własnych środków,
czyli dochodów, które nam wpływają. 
Marcin  Gadecki-  pytanie  do pani   naczelnik  i  pani  skarbnik.  Przekazane  informacje,  że  kwota
budżetu  tj.  36 000 000  pani  skarbnik  38 000 000  w  projekcie,  który  otrzymaliśmy  jest  kwota
39 580 934zł i 18 gr. Skąd te różnice wynikają o tym o czym państwo mówili? Maksymalna kwota,
która  potrzebowała  by  oświata  tj.  45 000 000,   aby  spełnić  wszystkie  oczekiwania.  Skąd  ta
rozbieżność pomiędzy kwotami 36, 38mln.
Skarbnik Bogusława Tanhojzer - pan podał kwoty samego rozdziału 801 oświata i wychowanie.
Wydatki są schowane w rozdziale 854.1 to są świetlice szkolne tj. kwota 1 662 000. W tej kwocie
39 mln tu jest zaplanowane 1 500 000 zabezpieczone na inwestycje, które nie zostały konkretnie
przypisane  na  placówki  oświatowe,  będą  w  planie  finansowym  wydziału  Edukacji  i  Polityki
Społecznej. 
Marcin Gadecki - dziękuję i cieszę się, że jest przypisane 1 500 000zł na inwestycje na rok 2021.
Jest to duży zastrzyk finansowy dla inwestycji w naszą oświatę. 41 000 000 to byłaby łączna kwota
na oświatę. 
Beata Marcinkowska - ja mam pytanie do Pani Skarbnik. Jak wygląda budżet jednostek kultury?
Jak wyglądało to zapotrzebowanie jednostek kultury? Ile im obcięto? Jak to będzie wyglądało? Czy
pracownicy jednostek kultury mogą liczyć na podwyżki? Kultura jest bardzo poszkodowana. Nie ma
nagród, trzynastek. Zostajemy z gołą pensją. Swoje zadania wykonujemy jak do tej pory. Czy te
podwyżki są uwzględnione w przyszłorocznym budżecie?
Skarbnik Bogusława Tanhojzer -  założenia do przyszłorocznego budżetu były takie, że budżety
jednostek wszystkich jednostek po za takimi elementami, na które wpływu nie mamy np. dotacje
do ZGTM, ZTM. Wydatki sztywne, czyli wynikające z umów kredytowych itd. założenie było takie,
że budżety bieżące wzrastają o 3% z wyjątkiem oświaty. W tym roku wszystkie jednostki otrzymują
tylko możliwość zwiększenia budżetu o 3%. Pozostała cała pula idzie do placówek oświatowych  
i  przedszkoli  aby uniknąć  sytuacji  szukania środków na oświatę.  Dotacja na biblioteki  i  muzea
zwiększyła się o 3%.
Beata Marcinkowska -  nie wiem, czy to wystarczy na te planowane podwyżki do tej najniższej
krajowej.  Zrównujemy  te  wynagrodzenia  pracowników  kultury  z  tymi  najniższymi  wypłatami
wszystkich  pracowników.  Dociągamy  do  najniższej  średniej  krajowej.  Postulowałabym  i  proszę
wziąć pod uwagę  jednostki kultury i tych pracowników, którzy nie mają dodatkowych możliwości
finansowych. 
Marcin Gadecki- przyznaję pani Marcinkowskiej rację. Podwyżka płacy minimalnej jest znacząca,
jeżeli chodzi o procenty. Różnica między minimalną płacą, a płacą pracownika merytorycznego jest
coraz mniejsza. Podatki będziemy teraz podnosić na 3,9%. Czy ta zmiana w wielkości subwencji
dotacji na kulturę jest większa o 3% czy 3,9%?
Skarbnik Bogusława Tanhojzer  - oczywiście tylko 3%. Podatek od nieruchomości tj. 20 kilka mln
złotych. Jeżeli od 20 kilku mln zł zrobimy sobie 4% to daje nam tylko część budżetu, a subwencja
nie wzrosła nam o tyle, ile podwyżki będą planowane. Subwencja wzrasta nam o 3% w stosunku
rok do roku. Nie możemy się opierać na samych podatkach od nieruchomości, jest to część tej
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kwoty.  Reszta  nam  nie  wzrasta.  CITY  nam  spadną.  Spadną  nam  dochody  z  tytułu  podatku
oszczędności cywilno-prawnych. Podatki nam wzrastają o 3,9% inne źródła dochodu nie wzrastają
nam wcale, wręcz spadają. Jeżeli będzie nas stać to będziemy brać pod uwagę wnioski dyrektorów
instytucji kultury o zwiększenie dotacji. Budżet jest skonstruowany na kwotach takich jakie mamy.
W  tym  roku  mamy  36 500 000  przyznane  przez  ministerstwo,  a  już  gotówki  nie  wpłynęło
1 800 000. To wszystko staramy się robić z ostrożnością. Założenie było takie że to ma być 3%.  
W planach finansowych przybywa środków.  
Przewodniczący Andrzej Mentel- z punktu widzenia podwyżek dla pracowników kultury prosiłbym
by mieć  to  na  uwadze,  aby  doszło  do takiej  podwyżki.  Chciałbym,  żebyśmy zrobili  analizę  jak
wygląda  sfera  kultury  (pracowników  niekwalifikowanych  i  merytorycznych).  Jeżeli  nie  ma
podwyżek dla pracowników kultury (systematycznych) to się okazuje, że inflacja zżera podwyżki  
i płaca jest na tym samym poziomie. Panią naczelnik proszę o powiedzenie różnicy w płacach.
Naczelnik Wydziału Elżbieta Bazańska – Wolska – tj. 7 981 000. Opierając się na założeniach co
obecnie jest w budżecie na 2021 rok. 
Przewodniczący Andrzej Mentel- na początku komisji mówiła pani, że różnica między wydatkami
bieżącymi nam brakuje, żeby zrównoważyć wydatki 1 200 000, tak?
Skarbnik  Bogusława Tanhojzer - odwrotnie.  Mamy większe zaplanowane dochody niż wydatki
bieżące. Te zmienne wchodzą nam do wskaźnika zadłużenia. Sytuacja jest dobra, jeżeli możemy
sobie  pozwolić  na  planowanie  dochodów  bieżących  wyższych  niż  wydatków  bieżących.  Takie
założenie mamy na rok przyszły. Udało się nadwyżkę operacyjną zaplanować dzięki temu mamy
spokój. 
Przewodniczący Andrzej Mentel- jeżeli chodzi o wydatki MOSIRU. Nie biorę pod uwagę wydatków
inwestycyjnych.  Bardziej koncentruje się na działalności bieżącej. Proszę o informację dot. jakie
mamy zaplanowane środki? Ile w tym roku wydaliśmy, ile mamy w planie na przyszły rok i czy tych
środków nam wystarczy?
Skarbnik Bogusława Tanhojzer - jeżeli chodzi o dotację to Polityka Społeczna udziela tych dotacji
dla MOSiR- u. To jest jedyna jednostka (MOSIR), która zaplanowała wzrost wydatków z rok na rok
o 3% i nie ścięto im złotówki. Oni realizują część swoich dochodów np. wynajem sal. Będą mieli
mniejsze  dochody  z  powodu  prowadzonej  inwestycji.  Wydział  polityki  udzieli  informacji  
o dotacjach.
Przewodniczący Andrzej Mentel- proszę o informację dotyczące dotacji jeżeli chodzi o sport, czy
one są na obecnym poziomie, czy wzrosły?
Kierownik Wydziału Justyna Lisowska -  są na obecnym poziomie. W takim jakim był w tym roku
Przewodniczący Andrzej Mentel - doczytałem, że na kulturę fizyczną mamy przeznaczone 420 000,
tak?
Kierownik Wydziału Justyna Lisowska - tak
Przewodniczący  Andrzej  Mentel -  chciałem  dopytać  o  WPI  na  rok  2021.  Chciałem  zapytać  
o ATR - y. Mamy wydać w przyszłym roku 8 200 000 na poprawę organizację ruchu drogowego.
Jaka ma być ta inwestycja na takim poziomie?
Skarbnik  Bogusława  Tanhojzer -  te  kwoty  przedstawił  mi  MZGIK  i  to  jest  dokończenie  tej
inwestycji która trwa. Jakie roboty nie jestem w stanie powiedzieć. Na sesji październikowej była

5/9



DU-RM.0012.56.2020

zwiększana  dotacja z funduszu inwestycji  lokalnej o kwotę 3 800 000 to było przeznaczone na
dodatkowe niekwalifikowane wydatki,  które  w ramach tego zadania  będą ponoszone.  Po tym
wprowadzeniu tych środków dostałam informację, że jednak nie będą one w całości wydatkowane
w tym roku i  część z nich przechodzi  na rok 2021. Z tej  kwoty 8 200 000 tylko 3 000 000 jest
planowane z środków funduszu inwestycji  lokalnej.  4 600 000 dotacje z Unii  z  kolejnej transzy.
3 000 000 z funduszu inwestycji lokalnych, który może być wydatkowany przez 3 lata. W tym roku
dostaliśmy środki koło 8 500 000 możemy je wydatkować jedynie na inwestycje w latach 2020-
2021-2022. Do tej kwoty 8 200 000 mamy tylko 600 000 środków własnych. 
Przewodniczący Andrzej Mentel- chciałem spytać o tą kwotę 1 500 000. Czy któreś szkoły wiemy
już co będziemy robić. Jakie inwestycje
Zastępca  Burmistrza  Beata  Zawiła-  szkoły  zaplanowały  już  wydatki  inwestycyjne.  Nie
dyskutowaliśmy z burmistrzem, które szkoły dostaną ich najwięcej.  Każda szkoła zgłosiła swoje
potrzeby. Zadecydujemy, komu te pieniądze będą najbardziej potrzebne. 
Przewodniczący Andrzej Mentel-  za 300 000 kwota, na prochowni będzie zrobiony plac zabaw. To
ma być nowa inwestycja?
Skarbnik  Bogusława  Tanhojzer -  nie  wiem  jakie  tam  zadanie  ma  być  realizowane.  Proszę  
o dopytanie burmistrza. 
Przewodniczący  Andrzej  Mentel -  nie  mam  już  pytań.  Czy  ktoś  chce  się  o  coś  dopytać.
Przechodzimy  do  następnego  punktu.  Czy  ktoś  ma  pytania  do  materiału?  Chciałem  zapytać  
o problem współpracy z organizacjami pozarządowymi. Czy ten program się jakoś zmienił, oprócz
kwot,  które  zaproponowaliśmy.  Czy  tam  państwo  zmieniliście  jakieś  treści?  Czy  projekt  uległ
zmianie, treści?
Kierownik Wydziału Justyna Lisowska - pieniądze, które są zabezpieczone w budżecie, to nie są
one  we  wszystkich  dziedzinach  takie  same  jak  w  zeszłym  roku.  Niektóre  są  pomniejszone,
ponieważ nie zostały wykorzystane w 100%. Na pomoc społeczną mieliśmy zaplanowaną 60 000 zł
Na przyszły rok mamy zaplanowane 30 000 zł. Przeciwdziałanie patologią społecznym, to jest ta
sama kwota 150 000 zł. Oświata 20 000 zł w roku bieżącym na przyszły rok 15 000 zł i jest to kwota
wystarczająca  patrząc  na  realizację  zadań  tegorocznych  i  ilość  ofert,  które  wpłynęły.  Kultura-
mieliśmy 65 000 zł na przyszły rok 55 000 zł i jest to kwota absolutnie wystarczająca. Sport mamy 
o 20 000 zł więcej niż w projekcie budżetu  2020 r. 420 000 zł, a było 400 000 zł. 20 000 zł  jest
różnicy
Przewodniczący Andrzej Mentel- czy ktoś chciał dopytać o materiał na sesję? Przechodzimy do
trzeciego punktu, sprawy różne. 
Marcin  Gadecki-  podziękowanie  za  otrzymane  odpowiedzi   dot.  Kontroli  kuratoriów,  zakupów
monitora w szkole podstawowej nr. 1. Na poprzedniej komisji padła uwaga, że komisja nasza dużo
wniosków podejmuje. Komisja podjęła  dwa wnioski w październiku 2018 dot. zwiększenia kwoty
na upowszechnienie kultury fizycznej o kwotę 100 000 zł i wniosek na poprzedniej komisji. Do tej
pory tylko dwa wnioski zostały złożone. 
Przewodniczący Andrzej Mentel- ktoś z państwa chciałby zabrać głos?
Beata Marcinkowska- czy już został złapany sprawca podpalenia na placu zabaw przy szkole nr 2?
Czy już coś wiadomo na ten temat? 
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Burmistrz Miasta Zbigniew Szaleniec - nie mam żadnych informacji nt. sprawcy
Naczelnik Wydziału Elżbieta Bazańska – Wolska - na ten moment próbujemy zlokalizować osoby 
z monitoringu. Pani dyrektor jak tylko ustali to przekaże informację
Ewa Fronczek - monitoring zadziałał 5 osób zostało namierzonych. Z rodzicami już pani dyrektor
rozmawiała. Sprawą zajęła się policja.
Przewodniczący Andrzej Mentel- czy biorąc pod uwagę obecny budżet jest możliwość wypłacenia
nagród nauczycielom i żeby była nagroda burmistrza?
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła- nie ma takiej opcji. Nikt w mieście nie dostanie nagrody. Żadna
jednostka, żadna sfera budżetowa nie będzie miała w tym roku nagród.
Przewodniczący  Andrzej  Mentel  -  chciałem  wrócić  do  wrześniowego  pytania  dot.  jak  będą
wypłacane  w  szkołach  te  elementy,  które  nie  mogły  znaleźć  się  w  regulaminie,  bo  zostały
wykreślone  z  uwagi  na  to  że  radca  prawny  nas  zapewniał,  że  one  nie  mogą  znaleźć  się  
w regulaminie.  Jest  to  bardzo różnie  interpretowane i  wypłacane  przez  dyrektorów szkół.  Jak
należy odnieść się do tych specjalnych dni?
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła - pytał pan o zielone szkoły, wycieczki, rozpoczęcie zakończenie
roku  szkolnego,  dzień  edukacji  narodowej,  nadgodziny.  Te  dni  (rozpoczęcie,  zakończenie,  dni
edukacji  narodowej) będzie płacone 3,6 (średniówką urlopową).  Za udział w zielonych szkołach
będzie  płacone z kodeksu pracy.  Nie możemy dawać nadgodzin.  Możemy dawać dzień wolny,
dodatek  motywacyjny,  a  pracę w niedzielę  nadgodziny.  Wycieczki  -  nie  potrącamy  nadgodzin,
jeżeli  pracuje  poza  miejscem  pracy  dyrektor  może  gratyfikować  nagrodą,  bądź  dodatkiem
motywacyjnym. 
Przewodniczący Andrzej Mentel - mieliśmy wykreślony punkt dotyczących zawodów sportowych,
ale  rozumiem,  że  to  jest  analogicznie  jak  wycieczki  szkolne.  Chciałem  spytać  o  rozpoczęcie  
i zakończenie roku szkolnego.
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła - będzie to liczone z współczynnika 3,6
Przewodniczący  Andrzej  Mentel -  czy  Pani  sprawdziła  czy  tak  są  wypłacane  te  środki  we
wszystkich szkołach?
Zastępca  Burmistrza  Beata  Zawiła -  nie  było  wypłacane  w  szkole  nr  3,  ale  zostało  to  już
wyrównane.
Przewodniczący Andrzej Mentel - jeżeli chodzi o 2 września, 3 września? jest jakiś plan, który jest
tworzony przez dyrektorów szkół (siatka godzin) ktoś ma np. zaplanowane np. 6 godzin,  a dyrektor
zorganizował tak pracę, że były godziny wychowawcze. Jak należy to zinterpretować jeżeli chodzi 
o płacę?
Zastępca  Burmistrza  Beata  Zawiła  -  2  i  3  września  płacimy zgodnie  z  planem.  Dyrektor  musi
zaangażować tak pracownika, żeby miał te godziny z planu.
Przewodniczący Andrzej Mentel - zgadzam się z panią. 
Janina Wcisło - pytanie od nauczycielki. Czy będą płacone pieniądze za sprawdzanie prac z języka
polskiego?
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła - nie było takiego zapisu w poprzednim regulaminie, że płacimy
za dodatkowe sprawdzanie prac klasowych z języka polskiego. Przypominam, że nauczyciel ma 40
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godzinny czas pracy tygodniowo. Jeżeli ma 18 godzin pensu to zostaje mu 22 dodatkowych godzin
na sprawdzanie prac, na zebrania, spotykanie się z rodzicami. 
Przewodniczący Andrzej Mentel  - przeczytam te punkty, które wykreśliliśmy. Zawieszenie zajęć
związanych z epidemią, mrozem, jakby się pani do tego odniosła?
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła - godziny niewypracowane nie są płacone
Przewodniczący Andrzej Mentel - jeżeli ktoś jedzie na szkolenie, pracuje bo się dokształca, czy tak
mam to rozumieć?
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła - do tego radca prawny się nie odniósł.
Przewodniczący Andrzej Mentel - proszę panią burmistrz, aby radca prawny się do tego odniósł. 
Marcin Gadecki - sprawa dot. szkoleń,  jeżeli nauczyciel udaje się na szkolenie i nie ma go w pracy
to otrzymuje on delegację. Natomiast jeżeli szkolenie odbywa się w trakcie lekcji to dyrektor musi
wyrazić zgodę na udział w szkoleniu takiego nauczyciela. Ten dzień nie może być traktowany jak
dzień nieobecności. 
Naczelnik  Wydziału  Elżbieta  Bazańska-  Wolska  - nauczyciel  powinien  szkolić  się  po zajęciach.
Zwraca się uwagę na to aby,  szkolenia dla nauczycieli  były po procesie dydaktycznym, aby nie
zakłócało to podstawy programowej. 
Przewodniczący Andrzej Mentel -  chciałem spytać o interpretację szkoleń, które odbywają się  
w sobotę lub w niedzielę.
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła - dopytam się. Jeżeli szkolenie jest w sobotę lub w niedzielę,
może dyrektor dać nagrodę. Nie wiem jak to wygląda. Dopytamy w tym zakresie.
Przewodniczący Andrzej Mentel - czy ktoś ma pytania? Będę wysyłał plan pracy komisji na 2021.
Chciałem zapytać panią naczelnik czy państwo jako wydział zaproponujecie jakieś tematy, którym
może się zająć w przyszłym roku. Te tematy, które były proponowane zawsze były ciekawe. 
Zastępca  Burmistrza  Beata  Zawiła -  codziennie  robimy  raporty  nt.  koronawirusa.  Na  dzień
dzisiejszy  mamy  kilka  sytuacji  podbramkowych  np.  przedszkole  nr  9,  gdzie  może  dojść  do
zamknięcia przedszkola. Duża ilość dzieci jest na kwarantannie. Duża ilość nauczycieli jest chora
(38 nauczycieli).  Mamy 30 pracowników obsługi chorych. Staramy się przerzucać pracowników.
Staramy się kontrolować całą sytuację. Możliwe, że z racji braków nauczycieli będziemy musieli
zamknąć przedszkole nr 9. Jedynie w szkołach sytuacja jest klarowna- nauczanie zdalne. Mamy
sprawdzania z koronawirusa jeżeli chodzi o oświatę. Zapraszam do zapoznania się 
Beata Marcinkowska- rozumiem że tej obozowej akcji harcerskiej nie będzie?
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła - nie będzie
Przewodniczący Andrzej Mentel – wyczerpaliśmy porządek obrad, dziękuję  zamykam posiedzenie
komisji.

Przewodniczący Komisji Edukacji Kultury i Sportu 

   Andrzej Mentel

W załączeniu:

Lista Obecności 
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